
Odpowiedzi na zapytania i wnioski z sesji z dnia 29.06.23r. 

 

1. Pan Radny Paweł Urbanek zadał pytanie: Czy moglibyśmy dostać porównanie wydatków i 

wpływów budżetu jednostek oświatowych kilku ostatnich lat?  

 

2. Pan Przewodniczący Rady Piotr Gebler poprosił, aby w przyszłym roku wydatki związane 

ze żłobkiem były przedstawione w układzie tabelarycznym. Pan Wójt poinformowałam, 

że Radni dostaną informację o kosztach prowadzenia żłobka za I półrocze 2023 r w 

sierpniu. 

Koszty utrzymania żłobka w okresie styczeń-czerwiec 2023 roku wyniosły 249 

373,98 zł, w tym: wpłaty rodziców i refundacja z ZUS 132 200,00 zł (64 200 – 

wpłaty rodziców, 68 000 – refundacja ZUS na opiekę w żłobku), 

wpłaty za wyżywienie  31 238,00 zł, pozostałe (budżet gminy) 85 935,98 zł. 

Budżet żłobka na 2023 rok to 536 500,00 zł. 

3. Pan Przewodniczący Rady Piotr Gebler zapytał: czy planuje się rozwiązać problem złego 

usytuowania kontenerów na PSZOK-u  

Kontenery na PSZOKu w Kawęczynie były ustawione zgodnie z projektem budowlanym, 

uzgodnionym z instytucjami zgodnie z obowiązującymi przepisami. Na Państwa prośbę, 

DOCHODY 2017 2018 2019 2020 2021 2022

Subwencja 

oświatowa 4 987 710,00 4 878 921,00 5 337 113,00 5 390 413,00 5 719 319,00 6 300 576,00

Dotacja 

przedszkolna 184 202,46 171 250,00 176 315,01 173 584,00 184 904,00 214 334,00

Pozostałe 

dochody 2 504 570,00 139 769,20 194 921,09 265 087,52 466 692,09 265 662,38

Razem dochody 7 676 482,46 5 189 940,20 5 708 349,10 5 829 084,52 6 370 915,09 6 780 572,38

WYDATKI 2017 2018 2019 2020 2021 2022

Wydatki 

oświata 801 9 253 631,10 6 872 340,54 7 652 159,54 7 832 340,94 8 374 799,10 8 733 902,40

zakup paliwa 152 000,00 145 000,00 167 000,00 135 000,00 219 000,00 332 000,00

Koszty obsługi 

CUW 200 678,00 215 329,00 283 555,00 204 100,00 222 000,00 236 463,00

Razem wydatki 9 606 309,10 7 232 669,54 8 102 714,54 8 171 440,94 8 815 799,10 9 302 365,40

Bilans -1 929 826,64 -2 042 729,34 -2 394 365,44 -2 342 356,42 -2 444 884,01 -2 521 793,02

Dokładamy do 

subwencji -38,69 -41,87 -44,86 -43,45 -42,75 -40,02

Dokładamy do 

oświaty po 

uwzględnieniu 

wszystkich 

dochodów -25,14 -39,36 -41,94 -40,18 -38,38 -37,19 



kontenery te zostały przesunięte, aby ułatwić mieszkańcom wkładanie odpadów,  niestety 

stwarza to teraz utrudnienie dla firmy wywożącej odpady z PSZOK. Można ten temat 

kontynuować na posiedzeniu Rady Gminy. Po oddaniu inwestycji takie wizyty miały miejsce.  

4. Pan Radny Paweł Urbanek zadał pytanie: czy ze ścieżki edukacyjnej, która jest na PSZOK-

u, ktoś korzysta, czy organizowane są spotkania? 

Ścieżka edukacyjna ma służyć wszystkim mieszkańcom odwiedzającym PSZOK i była jednym z 

wymagań, aby uzyskać dofinansowanie. Informowano dyrektorów szkół i inne środowiska o 

możliwości korzystania z ścieżki edukacyjnej. 

5. Pan Radny Tomasz Tyrakowski zadał pytanie: czy zostało coś zrobione odnośnie 

odstrzałów lisów – problem, który zgłaszał na komisjach? 11 września 2023 roku odbędzie 

się spotkanie z przedstawicielami wszystkich kół łowieckich działających na terenie Gminy 

Kawęczyn.  Na posiedzeniu Rady Gminy będzie gościł Kierownik Zarządu Dróg Powiatowych 

oraz pan Paweł Naglewski.  

6. Pan Radny Tomasz Tyrakowski zadał pytanie: Dlaczego w szkole podstawowej w Tokarach 

pękają ściany, przez co odlatuje tynk, a także występuje duża wilgoć i zagrzybienie? 

Na 1 września zostało zaplanowane spotkanie ze specjalistą w szkole w Tokarach pierwszych  

w celu postawienia diagnozy problemu zgłoszonego przez radnego. Sprawa jest w toku 

załatwiania. 

7. Pan Radny Karol Rygas zwrócił się z prośbą aby stanowisko ds. pozyskiwania funduszy 

zewnętrznych pomagało organizacjom, sołectwom, strażom, stowarzyszeniom w pisaniu i 

rozliczaniu projektów. Stanowisko merytoryczne ds. pozyskiwania funduszy zewnętrznych 

każdorazowo pomaga przy składaniu wniosków o dotacje zewnętrzne, jeśli tylko któraś z 

jednostek podległych bądź stowarzyszeń zgłosi taką potrzebą, jednakże ze względu na inne 

obowiązki przypisane do stanowiska nie jest w stanie na bieżąco kontrolować wszystkich 

ogłaszanych konkursów i każdorazowo kontaktować się z każdą z jednostek bądź 

stowarzyszeń z zapytaniem o chęć ich uczestnictwa w projekcie. Informacje o ogłaszanych 

konkursach, które docierają do urzędu gminy są publikowane na stronie urzędu oraz na 

profilu facebookowym. Każdy z zainteresowanych może zapoznać się z zasadami i zgłosić 

odpowiednio wcześnie potrzebę pomocy przy składaniu wniosku. Należy mieć na uwadze, 

że nie zawsze jest możliwość zajęcia się tematem zaraz po zasygnalizowaniu takiej potrzeby 

ze względu także na inne sprawy. Jeśli pomoc miałaby odbywać się w szerszym zakresie 

konieczne byłoby zatrudnienie pracownika posiadającego doświadczenie w tego rodzaju 

zadaniach. Warto podkreślić, że nie wszystkie złożone wnioski otrzymują dofinansowanie. 

8. Pan Radny Paweł Urbanek zadał pytanie: czy przewidywany jest remont 

problematycznego odcinka dachu na łączniku w szkole podstawowej w Kawęczynie.   

Sufit na łączniku w Szkole Podstawowej w Kawęczynie został naprawiony. 

Naprawy dachu dokonano już w ubiegłym roku, natomiast sufit został naprawiony 

w wakacje. W chwili obecnej nie ma żadnych oznak przecieków. Koszt naprawy 

sufitu 2000,00 zł. 

9. Pan Wiceprzewodniczący Rady Grzegorz Dzikowski stwierdził, że obniżenie stawki 

podatku od środków transportowych Radni proponowali już dużo wcześniej. Pan 

Przewodniczący Piotr Gebler dodał, że temat był podnoszony w momencie kiedy 

odchodził EKO-GAB z autami. 

Pan Wójt powiedział, że zostaną przeanalizowane protokoły z tamtego okresu.  

10. Pan Wójt wspomniał o przeprowadzonej przez pracowników Powiatowej Stacji 

Sanitarno-Epidemiologiczna w Turku kontroli przystanków, która nakłada na nas 

obowiązek ich naprawy  – w dniu 12 lipca zostało wysłane pismo do Powiatowa Stacja 



Sanitarno-Epidemiologiczna w Turku informujące, że do 15 października 2023 wskazane w 

protokole uwagi zostaną zrealizowane. 

11. Pan Przewodniczący Piotr Gebler poruszył kwestie zaliczania do stażu pracy. Został 

poruszony temat pracownika, który odszedł do RIO i zaliczony ma staż pracy oraz Pani 

Dyrektor Ewy Wojtczak – odbyło się spotkanie z Panią Sekretarz na którym przedstawiła 

następujące informacje: 

W odniesieniu do „osoby która odeszła do RIO” 

• Dot. roku 2015; wnioskowano o zaliczenie pracy w gosp. rolnym za okres :7 lat 2 m-ce.  

• Zaliczono okres 5 lat 11 m-cy i 21 dni. W pozostałym zakresie uznano za brak  

odpowiedniego udowodnienia i udokumentowania faktycznej pracy w gospodarstwie 

rolnym.  

• Nie wiadomo jakie dokumenty zostały przedstawione następnemu pracodawcy, który 

uznał kolejne okresy pracy w gospodarstwie rolnym za udowodnione. 

W odniesieniu do sprawy E. Wojtczak: 

• Przed pracodawcą domagano się zaliczenia : 7 lat i 9 m-cy tj. okres pracy u rodziców oraz 

teściów.- Odmówiono z uwagi na odmienne i wykluczające się dokumenty składane w 

trakcie wyjaśnień. W  kolejnych wnioskach nie przedstawiano żadnych nowych 

okoliczności ani dowodów- brak podstaw do zaliczenia.  

• W 2022r.- złożono  kolejny wniosek  z załączeniem nowego dowodu- pracodawca zaliczył- 

okres objęty dowodem-tj. 2 miesiące. 

• Przed sądem dochodzono zaliczenia tylko  o ok. 4 lata pracy w gospodarstwie rolnym. Sąd 

zaliczył nieco ponad 2 lata w oparciu o dodatkowe zeznania innego świadka. 

•  Sąd nie obciążył żadnymi kosztami pozwaną szkołę reprezentowaną przez Wójta Gminy – 

z uwagi na fakt, że dochodzone roszczenie okazało się tylko częściowo zasadne a termin 

zaliczenia upłynął dopiero 31-05-2023r. a roszczenie dochodzono  na dzień 21-09-2021r. – 

co było nieuprawnione. 

Propozycja spotkania z panią Sekretarz, która może omówić warunki zaliczania lat pracy w 

gospodarstwie do stażu pracy.  

12. Pan Radny Ryszard Jaśkiewicz i  Pan Wiceprzewodniczący Grzegorz Dzikowski poruszyli 

temat przeglądów przydomowych oczyszczalni: w dniu 07.07.2023 r. zostało wysłane 

pismo do Wykonawcy przydomowych oczyszczalni. W dniu 22.08.2023 r. uzyskano 

odpowiedź: W okresie obowiązującej gwarancji, która zakończyła się 30.04.2023 bezpłatnie 

usuwano wszystkie zgłaszane usterki i reagowano na zgłoszenia, które bardzo często były 

nadużywane i nie nosiły znamion faktycznej awarii.  

W związku z tym uważamy, że firma P.H.U. ECO-PLAST wywiązała się ze wszystkich 

zobowiązań umowy. 

Z uwagi na liczne sygnały dotyczące pogwarancyjnej obsługi serwisowej firma P.H.U. ECO-

PLAST, mimo zakończenia okresu gwarancyjnego dla utrzymania dobrych relacji z Urzędem 

Gminy w Kawęczynie oraz użytkownikami oczyszczalni przeprowadzi jeszcze jeden przegląd 

oczyszczalni, który dodatkowo ma na celu omówienie warunków obsługi pogwarancyjnej. 

Przegląd zostanie przeprowadzony w pierwszej wolnej chwili naszego serwisanta, o czym 

poinformujemy Urząd Gminy w Kawęczynie. 

13. Pan Radny Ryszard Jaśkiewicz zwrócił się o powtórne skierowanie do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w sprawie przebudowy zatok - Złożenie pisma do Wielkopolskiego Zarządu 

Dróg Wojewódzkich planowane jest w terminie do 15 września 2023 r. Złożone zostaną dwa 

pisma: pierwsze z prośbą w sprawie kontynuacji przebudowy chodnika od boiska 



sportowego do skrzyżowania w Tokarach z uwzględnieniem przebudowy wspomnianego 

skrzyżowania drogi wojewódzkiej z powiatową i gminną. Gmina Kawęczyn ma wykupione 

grunty pod planowaną inwestycję przebudowy skrzyżowania, tj. działka nr 78/1, 114/1 oraz 

148/1, które zostaną przekazane na w/w zadanie. Kolejne pismo z prośbą o budowę ciągu 

pieszego-rowerowego od skrzyżowania w miejscowości Tokary do Żdżar (łuk, skręt w 

kierunku straży). Modernizacja skrzyżowania, a także wykonanie ciągu pieszo-rowerowego 

w kierunku Żdżar wpłynie na poprawę bezpieczeństwa ruchu drogowego, zwłaszcza dzieci, 

które tą drogą uczęszczają do Szkoły w Tokarach. 

14. Pan Radny Adrian Kwinciak nawiązał do sprawy przepustu pod drogą wojewódzką na 

skrzyżowaniu w Głuchowie-  sprawa została już wyjaśniona. W dniu 11.07.2023 r. odbyło 

się spotkanie na przedmiotowym skrzyżowaniu, na którym obecni byli: przedstawiciel 

WZDW - Margita Harwozińska, przedstawiciel ZDP Turek - Konrad Gromada, przedstawiciel 

UG Kawęczyn - Monika Szymańska oraz Radny Pan Adrian Kwinciak. Problem został 

omówiony na spotkaniu. W dniu 24.07.2023 r. otrzymaliśmy pismo z WZDW, gdzie 

poinformowano, że w ramach robót interwencyjnych w obrębie skrzyżowania zostały 

oczyszczone istniejące studzienki wpustowe, przeczyszczono przepust w miejscu kapliczki, 

wykonano rowki odwadniające jezdnie oraz wykonano remont cząstkowy nawierzchni 

drogi. Jednocześnie poinformowano, że opracowana jest dokumentacja projektowa 

przebudowy DW 471 Opatówek - Rzymsko, w której ujęto w obrębie skrzyżowania 

dodatkowe elementy odwodnienia oraz remont nawierzchni poprzez ułożenie warstwy 

ścieralnej. Nie podano terminu wykonania, nie jest on jeszcze znany. 

15. Zużycie oświetlenia ulicznego, o które pytał radny Ł. Mila 

Koszty oświetlenia 2022 – 246 244 kW.  

Koszty oświetlenia za pierwsze półrocze, a dokładnie do 15 lipca – 98 926 kW 

Przy utrzymującej się tendencji możemy zaoszczędzić nawet 50 000 kW w ciągu tego roku.  

16. Atmosfera w urzędzie, odejścia z pracy  

1) 2 listopada 2017 odszedł jeden pracownik, który nabył prawa do świadczenia 

emerytalnego 30 lipca 2017; 

2) Kolejny pracownik, który odszedł 29 września 2020, uprawnienia emerytalne 

nabył dokładnie 8 miesięcy wcześniej, czyli 1 lutego 2020; 

3) Kolejna osoba nabyła prawa emerytalne 9 kwietnia 2020 roku, natomiast odeszła 
28 października 2020. 

4) Kolejna osoba prawo do świadczenia emerytalnego nabyła 2 stycznia 2017 roku, 
natomiast odeszła 27 listopada 2020; 

5) Kolejna osoba prawa emerytalne nabyła 6 sierpnia 2020, odeszła 27 listopada 
2020 roku; 

6) Kolejna osoba nabyła prawa emerytalne 11 października 2021 rok, natomiast 
odeszła 18 sierpnia 2022; 

7) Kolejna osoba, która nabyła prawa 7 października 2018 roku, pracuje nadal;  
8) Osoba, która odchodzi 30 września 2023, prawa emerytalne nabyła 9 czerwca. 

 

 
 

 


